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Oœwiadczenie skierowane do minister zdrowia Ewy Kopacz

Szanowna Pani Minister!
Do opinii publicznej docieraj¹ bardzo niepokoj¹ce informacje o wyczerpanych œrodkach na leczenie

chorych na raka. Jak wygl¹da obecnie dostêpnoœæ tego leczenia? Jakie rozwi¹zanie proponuje (zaleca)
resort zdrowia w przypadku wyczerpania limitów? Czy zgodnie z zasadami lekarze powinni przerwaæ le-
czenie i stworzyæ kolejkê oczekuj¹cych na terapiê? Przerwanie leczenia w przypadku chorych na nowo-
twór mo¿e oznaczaæ najgorsze – œmieræ. Z informacji udostêpnianych przez dyrektorów szpitali wynika,
i¿ wiêkszoœæ z nich zamierza zerwaæ umowê z NFZ i stosowaæ rozwi¹zanie zastêpcze, to znaczy za ka¿de-
go chorego bêdzie wystawiany NFZ rachunek wed³ug stawek szpitala. Jak w obliczu takiej sytuacji bê-
dzie postêpowaæ resort? Proszê o informacje, jaka obecnie jest dostêpnoœæ œrodków na leczenie
nowotworowe? Czy opisana sytuacja dotyczy wielu szpitali i jak ministerstwo zamierza zapewniæ
ci¹g³oœæ leczenia pacjentom?

Wed³ug statystyk w Polsce na raka cierpi ju¿ 17% wszystkich chorych. Tymczasem na onkologiê
przypada jedynie 5% wydatków na s³u¿bê zdrowia. Czy nie zbyt ma³o pieniêdzy przeznacza siê na refun-
dacjê leków onkologicznych w porównaniu z lekami stosowanymi w terapii innych schorzeñ, na
przyk³ad sercowo-naczyniowych czy uk³adu nerwowego?

Pani Minister, proszê o informacje co do zasad finansowania leczenia onkologicznego w Polsce. Czy
s¹ planowane zmiany w finansowaniu leczenia chorób nowotworowych w Polsce, a jeœli tak to jakie?
Jak przedstawia siê skutecznoœæ wykrywania, leczenia, a co najwa¿niejsze zapobiegania chorobom no-
wotworowym w naszym kraju? W Polsce nadal nie jest wykorzystywany ca³y potencja³ wspó³czesnej on-
kologii. Z powodu niedoinwestowania prawdopodobnie co najmniej 1/5 chorych nie ma w odpowiednim
czasie dostêpu do terapii, a nawet do zabiegów chirurgicznych, bêd¹cych podstaw¹ leczenia. W jaki
sposób resort zdrowia zamierza zmieniæ tê sytuacjê?

Z powa¿aniem
Grzegorz Wojciechowski




